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Az energiahatékonyság világnapján, március 5-én, a magyarkanizsai községi önkormányzat és a budapesti Certop Kft. magyarkanizsai 
székhelyű délkelet-európai irodája közös szervezésében a városháza dísztermében került sor  az  Energiahatékonyság a községekben – Az 
európai előírások és szabványok alkalmazása – Lehetőségek a projektek pénzelésére  című nemzetközi fórumra. A fórumon a magyarországi 
szakemberek mellett részt vettek az illetékes köztársasági és tartományi tárcák valamint az uniós határ menti vajdasági községek és a témá-
ban érintett cégek képviselői is. 

Szerbia energetikai biztonsága kapcsán Tihomir Simić, a tiszta energetikai technológiák nemzetközi fórumának elnöklője kihangsúlyozta, 
hogy változtatni kell az intézmények, de a polgárok hozzáállásán is, Szerbia ugyanis nem engedheti meg egyetlen kilowattóra áram elpazarlását 
sem, mert tíz-húsz év múlva csak így biztosíthat élhető közösséget a jövő nemzedékének.

Az európai előírások és szabványok megismerése és alkalmazása mellett a szakmai fórumokon lehetőség nyílik felkutatni az energia-
hatékonysági projektek pénzelésének lehetőségeit is – hangsúlyozta Sándor Tibor, a társszervező Certop Kft. délkelet-európai piacának 
vezérigazgatója.

– E szakmai fórummal szeretnénk hozzájárulni a Szerb Köztársaság energiahatékonysági stratégiájához, és a meghívottaknak rövid, de 
nagyon fontos információkat adni az önkormányzatok energetikai menedzsmentjének megszervezésével kapcsolatban, ami nagyon fontos 
az energiahatékonysági stratégiák jövőbeni alakulása és alkalmazása szempontjából. Cégünk ehhez kíván megfelelő szakmai segítséget 
adni a magyarkanizsai, de a többi érdekelt önkormányzatnak is.

Magyarkanizsa ezzel kapcsolatosan együttműködési megállapodásokat kötött a fórum szakmai résztvevőivel, hisz maga is tisztában van 
azzal, hogy nagyon sok még a tennivalója az energiahatékonyság fokozása terén – nyilatkozta Huzsvár Ervin polgármester-helyettes.

– Aktualitását a mai napnak az adja, hogy valami olyanról van szó, amikor az energiáról beszélünk, amiből kevés van, drága, és mi mégis 
pazaroljuk. Ezen valamennyiünknek változtatnunk kell.

A magyarkanizsai önkormányzat már eddig is támogatást nyújtott és jelenleg is támogatást nyújt az energiahatékonyságra irányuló köz-
ségi programoknak, teret ad az alternatív energiaforrások alkalmazásának, támogatja a közintézmények energiatakarékossági projektjeit és 
távlatokban a geotermikus víz fűtésre való felhasználását is szorgalmazza.

A nemzetközi fórumon legalább másfél tucat témával ismerkedtek meg a résztvevők, közöttük olyanokkal, mint A Szerb Köztársaság ener-
giahatékonysági politikája, Vajdaság Autonóm Tartomány energiastratégiája, A köz- és magánszféra partnersége az energiahatékonysági 
projektekben, Az energiabiztonság Szerbiában – a fenntartható fejlődés feltétele, Az energetikai menedzsment munkája és feladatai az ön-
kormányzatokban, Energiamegtakarítások projektje-Virtuális erőműprogram, Út az energiahatékonyság felé Dániában, Szabványok – szab-
ványosítás, Energiagazdálkodás a városokban – tapasztalatok, modellek, Távhő biomasszából, Pályázat általi fi nanszírozási lehetőségek, 
amelyeket ismert szerbiai szakemberek adtak elő, a magyarországi előadók ugyanakkor saját tapasztalataikat és eredményeiket osztották 
meg a jelenlévőkkel. 
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Az intézmények és a lakosság hozzáállásán is 
változtatni kell


